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Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gulan Avci (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Berit Kruse (S) 

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Sebastian Carlsson (M)  

Per Hallberg (M) 

Anette Hellström (M)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S)  tjänstgörande 

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP) tjänstgörande 

Clara Lindblom (V)  

  

Förhinder har anmälts av ledamöterna Jari Visshed (S), Emilia Hagberg (MP) samt av 

ersättarna Anders Alvebäck (M) och Bo Holmberg (S) 

Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid exploateringskontoret Gunnar Jensen, Eva Olsson, Olle 

Cyrén, Åsa Wigfeldt, Ann-Charlotte Nilsson, Petra Nieto, Martin Frumerie samt 

biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 
 § 15 

Restaurering av Stockholms vatten. Svar på motion av Stellan F. 

Hamrin (V) 
Dnr E2009-000-01952 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar exploateringskontorets

 utlåtande som svar på motionen till kommunstyrelsen. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 7 december 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Petter Lindfors m fl (M), Gulan Avci (FP), vice ordföranden Mirja 

 Räihä Järvinen m fl (S) och Torkel Tigerschiöld (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Ann-Margarethe Livh (V) föreslår följande: 

  

 Exploateringsnämnden beslutar att som svar på remissen anföra följande: 

 

 Stockholms stad har idag en bra rening av sitt avloppsvatten, men har

 kvarstående problem med bräddningar och otillräckligt renat dagvatten. 

 Reningen har starkt bidragit till en klart förbättrad vattenkvalitet i Stockholms 

 inner- och mellanskärgård. Betydande problem kvarstår dock med stadens 

 mindre sjöar och vattendrag, varav flera helt har eliminerats. Staden har dock 

 historiskt varit huvudansvarig för övergödningen av Stockholms skärgård och 

 har därför också ett historiskt ansvar för att åtgärder vidtas för restaurering. 

 

 Staden har sedan lång tid varit engagerad i flera lokala samarbetsprojekt, vars 

 resurser varit helt otillräckliga och därför till stor del åtgått till undersökningar 

 och administration. Alldeles för lite har gjorts för att verkligen rena Stockholms 

 vatten, vilket också Stockholm Vatten helt riktigt påpekat förra året. 

 Förvaltningen i Stockholm Vatten har också följdriktigt i allt väsentligt tillstyrkt 

 motionen. Vid en nationell jämförelse ligger Stockholm långt efter vad gäller 

 restaurering av förstörda vatten trots att de ekonomiska och ekologiska 

 förutsättningarna är goda. Detta vill vi nu råda bot på. 

 

 Förvaltningen har i sitt svar hänvisat till den nationella lagstiftning och 

 organisation som nu är under genomförande. Samtidigt kritiserar man de förslag 

 till åtgärder som Vattenmyndigheterna föreslår då man anser att dessa förslag 

 kommer att leda till byråkrati och inte åtgärder. Härvid skiljer man sig från 

 nuvarande regering som tvärtom ansett att processen bör fortsätta som 

 föreslagits. Vi delar regeringens syn i detta avseende. De åtgärdsförslag som 

 återfinns i vattendirektivet och marinadirektivet baseras på ett politiskt beslut om 

 att så långt möjligt återskapa den vattenbeskaffenhet som tidigare varit rådande, 

 utom i de fall där permanenta fysiska ingrepp gör detta omöjligt. Utifrån detta 



  

 beslut har myndigheterna i samarbete med oberoende forskare föreslagit vilka 

 vattenkvalitetsmål som bör uppnås och dessa har nu fastställts. Myndigheterna 

 har också påbörjat arbetet med åtgärdsförslag. Detta arbete baseras på 

ekologiska  mål uppställda av våra främsta forskare på liknande sätt som när forskarna 

 fastställer kvoter for fisket. Nu föreslår förvaltningen precis som många 

 regeringar tidigare gjort vad gäller fisket, att de av forskarna fastställda målen 

 inte behöver uppnås. Vi anser detta vara helt felaktigt. 

 

 Det framgår också av förvaltningens svar att de är relativt nöjda med nuvarande 

 situation där mycket lite görs rent konkret for att rena Stockholms mindre sjöar 

 och vattendrag. Som konstateras i motionen finns det mycket kvar att göra och 

 där finns presenterat konkreta förslag på vad som bör göras. Medel för detta 

 arbete måste tillkomma genom nya resurser i Stockholm Vatten och genom vår 

 föreslagna miljömiljard. Om staden ställer upp med dessa medel kan lika mycket 

 pengar erhållas från regeringens nya anslag för åtgärder i vatten. 

 

 Staden bör därför, i samarbete med Vattenmyndigheten ta initiativet till ett 

 regionalt samarbetsprogram och förverkliga alla de åtgärder som föreslås i 

 motionen, t.ex. minskad bräddning, utökad rening av dagvatten, musselodling i 

 salt och sött vatten, båtbottentvättar, restaurering av lekplatser för fisk i rinnande 

 vatten m.m. I existerande lokala samarbetsorganisationer görs idag mycket lite. 

 Huddinge kommuns borgerliga ledning har nyss stoppat restaureringen av 

 Magelungen. Samtidigt har en kommun som Vallentuna påbörjat restaureringen 

 av Vallentunasjön, vilket visar att intresse finns på andra håll. 

 

 Restaureringen av Stockholms mindre sjöar är en klassfråga. Det rena vattnet i 

 skärgården och Mälaren utnyttjas till största delen av personer med strandtomter 

 och pengar nog att ha egen båt. I förorterna, där man kanske saknar resurser att 

 regelbundet ta sig till dagens rena vatten, är man hänvisade till småsjöarna, vars 

 vattenkvalitet är långt sämre. Det är på tiden att detta ändras. 

Beslutsgång 

Ordförande Petter Lindfors (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag. 

 

Reservation 

Ann-Margarethe Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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